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13. møde .  

Tirsdag den 24. oktober kl. 1330. 

Tredje næstformand (Morten Lange): 
Medlemmer af folketinget Lindbèrg, Guld- 
berg, Stæhr Johansen, Arne Larsen og Else- 
Merete Ross har meddelt mig, at  de, ønsker 
skriftligt at fremsætte: 

Forslag til folketingsbeslutning om nedsæt- 
telse af et folketingsudvalg for folketingsåret 
1967-68 til at drøfte problemer og modtage 
information i forbindelse med udbygningen af 
tunnelbaneforbindelserne i det storkøbenhavn- 
ske område... 

Medlemmer af folketinget Haunstrup 
Clemmensen, Henry Christensen, Poul Hart- 
ling, Poul Møller, Poul Sørensen og Kristen 
østergaard har meddelt mig, at de ønsker 
at stille følgende forespørgsel til statsmini- 
steren: 

홢Vil regeringen medvirke til foranstalt- 
ninger, der formindsker erhvervenes al- 
vorlige vanskeligheder og dermed den 
stigende arbejdsløshed, 
og yil regeringen give tilsagn om i folke- 
tingsåret 1967-68 
1) at  undlade igangsættelse af foranstalt- 

ninger, der pålægger erhvervene yder- 
ligere tid- og udgiftkrævende admini- 
strative opgaver,  

I I 홢 2) at undlade at søge gennemført lovfor- 
slag, der ensidigt pålægger erhvervene 
øgede økonomiske byrder, og samtidig 
henstille til kommunerne i samme 
- periode at afstå fra tilsvarende be- 
, slutninger?" , I 

Medlem af folketinget Kaj Rasmussen 
har meddelt mig, at han ønsker til arbejds- 
ministeren at stille følgende spørgsmål: 

홢Mener ministeren, at de såkaldte vikar- 
bureauer virker i overensstemmelse med 
gældende regler vedrørende arbejdsanvis- 
ningsbistand?" 

Medlem af folketinget Otto Mørch har 
meddelt mig, at han ønsker til forsvars- 
ministeren at stille følgende spørgsmål: 

홢Agter ministeren at udvide tandplejen 
for alle til forsvaret indkaldte værnepligt 

tige, så den kommer til at modsvare den 
tandpleje, de pågældende kunne have 
opnået, hvis de ikke var blevet indkaldt?" 
Spørgsmålene vil blive optaget på dags- 

ordenen for tingets førstkommende spørge, 
tid. 

Skriftlig fremsættelse af forslag. 

Ordforeren for forslagsstillerne '(Lindberg) : 
Hermed har jeg den ære for folketinget at 
fremsætte forslag til folketingsbeslutning om 
nedsættelse af et folketingsudvalg for folke- 
tingsåret 1967-68 til ,at drøfte problemer og 
til at modtage information i forbindelse med 
udbygningen af tunnelbaneforbindelserne i det 
storkøbenhavnske område. 

Angående begrundelsen for forslaget skal 
jeg henvise til de bemærkninger, der led- 
sager det. 

Jeg anbefaler forslaget til tingets velvil- 
lige behandling. 

Den første sag på dagsordenen var: 

Tredie behandling af forslag til lov om æn- 
dring af lov om udførsel af kød m. m. 

(Anden behandling af lovforslaget (nr. 13) 
findes i tidenden sp. 475). 

Der var stillet følgende ændringsforslag: 

Af landbrugsministeren:, 

Lovforslagets tekst affattes således: 
홢I lov nr. 216 af 16. juni 1958 om udfør- 

sel af kød m. m., som ændret ved lov nr. 
44, af 10. marts 1965 og § 79 i lov nr. 213. 
af 4. juni 1965, affattes ,,§ 7, stk. 2, således: 
홢Forslag om revision af loven fremsættes 

for folketinget i folketingsåret 1970-71."" 

Bemærkn inger .  
Ændringen er af redaktionel karakter. 

Ændringsforslaget sattes først til forhand- 
ling. 

Chr. Rasmussen: Landbrugsministeren har 
mellem anden og tredje behandling stillet 
et lille ændringsforslag. Det skyldes en tryk- 
fejl i, lovforslaget, idet ændringen i forslaget 
er nævnt som gældende § 6, men det er § 7. 
Det er det eneste, ændringsforslaget går ud 
pâ. Det skyldes altså en trykfejl. 
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Hermed sluttede forhandlingen om æn- 
dringsforslaget. 

Ændringsforslaget af landbrugsministeren 
(se sp. 534) 
vedtoges uden afstemning. 

Lovforslaget som helhed sattes derefter til 
forhandling. 

Ingen bad om ordet. 

Lovforslaget 
vedtoges enstemmigt med 112 stemmer; 26 
medlemmer tilkendegav, at de hverken 
stemte for eller imod. 

Tredie næstformand (Morten Lange): Lov- 
forslaget vil nu blive tilstillet statsministe- 
ren. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

Anden (sidste) behandling af forslag til 
folketingsbeslutning om ophævelse af udvalget 
' nedsat i henhold til folketingsbeslutning af, 15. 
maj 1963 om undersøgelse af landbrugets er- 
hvervsøkonomiske forhold. 

(Første behandling af folketingsbeslutnin- 
gen (nr. IV) findes i tidenden sp. 472). 

Der var ikke stillet oondringsforslag. 

Sagen sattes til forhandling. 

Poul Antonsen: Som allerede meddelt ved 
første behandling af dette forslag finder mit 
parti, at det er meget forkert at ophæve det 
af folketinget nedsatte udvalg, der burde 
beskæftige sig med problemer, som er sær- 
deles vigtige for landbruget. Vi er öpmoork- 
som på, at udvalget ikke har levet fuldt 
op til de forventninger, man stillede, da 
udvalget blev nedsat, men, vi har peget ,på, 
at hvis der ikke er tilstrækkelig energi hos 
de medlemmer, der har deltaget i udvalgs- 
arbejdet hidtil, kunne man indvælge 17 
andre. Vi mener som sagt, at det for land- 
brugserhvervet ville være særdeles nyttigt, 
om man herfra fulgte med i udviklingen 
og forberedte omlægning af landbrugsstøtte- 
ordningerne; derfor vil vi her ved sidste 

behandling stemme imod, at dette udvalg 
nedlægges. 

Hermed sluttede forhandlingen. 

Forslaget til folketingsbeslutning 
vedtoges med 134 stemmer imod 3; l  med- 
lem tilkendegav, at han hverken stemte for 
eller imod. 

Tredje næstformand (Morten Lange): Der 
vil nu blive givet landbrugsministeren med- 
delelse om denne vedtagelse. 

. Den nyeste sag på dagsordenen var : 

Anden (sidste) behandling af forslag til 
folketingsbeslutning angående folketingets om- 
budsmands beretning for året 1966. 

(Første behandling af forslaget til folke- 
tingsbeslutning (nr. V) findes i tidenden sp. 
471). 

Der var ikke stillet oondringsforslag. 

Sagen sattes til forhandling. 

Ingen bad om ordet. 

,Forslaget til jolketingsbeslutning 
, vedtoges enstemmigt med 137 stemmer. 

Tredje næstformand (Morten Lange): Der 
vil  nu blive givet folketingets ombudsmand 
meddelelse om denne vedtagelse. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

Anden behandling af forslag til lov om æn- 
dring af lov om krig s-ulykkesfor sikr ingsr ente 
til enker efter visse fiskere. (Forhøjelse af 
renten). 

(Første behandling af lovforslaget (n.r. 7) 
findes i tidenden sp. 329, udvalgets betænk- 
ning i tillæg B. sp. 13). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Lovforslagets paragraffer og spørgsmålet 
om dets overgang til tredje behandling sattes 
til forhandling under ét. 


